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Metody pro odhadovani rustovych kfivek
posudek diplomove prace

Autor ve sve diplomove praci studuje pomoci simulaci dve metody navrzenc
v literature pro odhadovani kvantilu rustovych kfivek. Jedna se o:

LMS metodu zalozenou na Boxove-Coxove transformaci a penalizovane
verohodnosti.
Metodu kvantilove regrese s regresni matici odpovidajici B-splinove bazi.

Teoreticke zaklady obou metod jsou strucne shrnuty v kapitole 2. Je trochu skoda, ze autor
nevenoval vice prostoru dukladnejsimu, tj. podrobnejsimu, odvozeni obou metod a jcjich
vlastnosti. Bezny ctenaf tak bude nucen si vetsinu podstatnych veci nalczt sam v literature,
respektivc si je odvodit.

Jadro prace tvofi kapitoly tfeti a ctvrta popisujici simulacni studii a jeji vysledky. Teto
casti autor venoval pfevaznou cast sveho usili. Prace je napsana pfehledne a dobfe se cte. Pfi
jejim cteni mne napadly nasledujici poznamky a komentafe.
str. 18 a 19 Zvolena mira pfipomina v literature pouzivanou weighted integrated squared
error. Neni mi jasne, proc by jeji alternativa, tj. weighted integrated absolute error zminena na
str. 19 mela mit skoky.
str. 20 a dale Vybery rozsahu n=4000 pro dosazeni ,,rozumnych" vysledku mi pfipadaji pro
vetsinu praktickych aplikaci pfilis velke, a to az nerealisticky. Pro jake nejmensi rozsahy by
autor byl v praxi ochoten metody pouzit? Lze metody pro mensi rozsahy, kdy mame
k dispozici desitky pozorovani, vhodne modifikovat?
str. 24 Zapis vah mi pfijde pfilis komplikovany. Po srovnani s 192 se domnivam, ze by bylo
lepepsat 4/19,3/19, ..., 4/19. Nebo se mylim?
str. 34 Pokud si pamatuji z klasicke Euklidovske geometrie, rovnobezky se neprotinaji.
str. 34 To, ze kvantilova regresni pfimka konstruovana v duchu metodiky Koenkra a Basseta
lezi na alespon dvou bodech dostanu snaze z charakterizace uvedene v kapitole 2 a znamych
vysledku linearniho programovani.

Ohledne simulaci musim konstatovat, ze podle popisu uvedenem na strane 21 bych
nebyl schopen modely die schematu 1 gcnerovat. Intuitivne mam sice jakousi pfedstavu, ale
nejsem si jist, zdabych ji umel zimplementovat.

Prace v kazdem pfipade splnuje podminky na diplomovou praci kladcnc, zadani
splnila, a proto ji navrhuji za diplomovou uznat.
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